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Pensionärsrådet 

KPR § I

Dagordning 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

2025-03-19 

Pensionärsrådet beslutar att fastställa dagordningen. 

KPR § 2 

Val av protokolljusterare 

Göran Banck (PRO) utses att tillsammans med ordföranden justera dagens protokoll. 

KPR § 3

Föregående protokoll 

Pensionärsrådet beslutar att lägga föregående mötes protokoll till handlingarna. 

KPR § 4 

Information: Presentation av nya avdelningschefer Socialtjänst 

Maria Johansson, avdelningschef Individ- och familjeomsorg och Adam Krantz, avdelningschef 

Äldreomsorg är sedan september 2024 nya i sina roller som avdelningschefer. 
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Adam berättar om läget i verksamheten. Kommunen har tagit hjälp av en extern konsult för att titta på 

Hemtjänstens effektivitet och kontinuitet gällande antalet personer som kommer hem till brukare. En 

slutrapport väntas levereras i maj månad. Utöver det sker även just nu dialoger om värdegrund på 

särskilda boende för att säkerställa kvaliteten. Adam tipsar även om information från 

Pensionsmyndigheten om när man som pensionär har rätt till bostadstillägg och äldreförsörjningsstöd. 

Maria Johansson, ansvarar för individ o familjeomsorg och funktionsstöd. En omorganisation har skett 

på grund av en ny socialtjänstlag som träder i kraft i juli 2025. All verksamhet med förebyggande 

insatser har samlats under samma enhetschef, Linda Fred. Likaså är all myndighetsutövning för 

socialtjänstens alla målgrupper (barn, ungdomar, skadligt bruk och beroende, våld i nära relation, 

funktionshinder och äldre) samlad under en enhetschef, Jennie Lindeberg. Biståndshandläggningen som 

arbetar specifikt kring bedömning av insatser för äldre och funktionshindrade som tex. hemtjänst, 

särskilt boende omfattas av 4 heltidstjänster. 
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Information: Rödingens aktiviteter 2024 och planering 2025 
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Emelie Gladh, frivilligsamordnare och seniorcoach och Linda Fred, enhetschef förebyggandeenheten 
berättar om Rödingens aktiviteter. Rödingens verksamhet ingår sedan omorganisationen i 

förebyggandeenheten med Linda Fred som närmaste chef. 

Emelie Gladh berättar om verksamheten på Rödingen. Man har bland annat fysiska aktiviteter, såsom 

Korsbergagympan, Hjo-faller-ej, Rödingegympan, starkare Hjo med styrketräning samt "yoga" (stretch 

och balansövningar). Man har även diverse sociala aktiviteter: teknikfika, nytt biljardbord med prova-på
tillfällen, föreläsningar, musikunderhållning med mera. Rödingen har numera öppet cafe/lunchservering 

på eftermiddagar på helgen. 

Utrymmet där biljardbordet står upplevs som trångt. Kontakt har tagits med kommunens 

fastighetschef om att se över planlösningen i lokalen. SPF har också ett IT-cafe där man i studiecirklar 
utbildar varandra i ny teknik, till exempel Al. 

Det skulle vara fördelaktigt att skapa ett gemensamt program på Rödingen med aktiviteter som 
kommunen, SPF och PRO håller i. I dagsläget saknas en gemensam arena för detta. Emelie bjuder in till 

ett möte för att planera höstens aktiviteter. 

En fråga uppkommer om hur matdistributionen till Rödingen fungerar i dagsläget. Emelie berättar att 

måltidsenheten beräknar mängden portioner utifrån hur många som konsumerade rätten förra gången. 
Det kommer även upp en önskan om att serveringstiderna ska förläggas mellan kl. 12-14. Anna 
Johansson, måltidschef, är inbjuden till nästa pensionärsråd för att prata om måltidsenheten och kosten 

till äldre. Frågan hänskjuts till dess. 

KPR § 6 

Information från utskotten: 

Ordförande KsSu - Senaste SU var på Rödingen. Patientsäkerhetsberättelsen föredrogs bland annat. 
Kommande utskott bereds bl a Socialtjänstens kvalitetsberättelse för 2024, ersättning för 

kommunalhemsjukvård vid korttidsvistelse i annan kommun än hemkommunen samt information om 
och verksamhetsplan för 2025 samt mål och fokusområden. Fråga ställs om hur många Hjobor som 

nyttjar hemvård/hemtjänst under korttidsvistelse i annan kommun jämfört med hur många som 

kommer hit från andra kommuner. Charlotte Warling tar med sig frågan. Ordförande Ann-Christine 
berättar också om att hon träffat Godemanföreningen gällande huvudmän på Sigghusberg. 

Utdragsbestyrkande 
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Ordförande KsTu - tre ärenden på kort tid om att anlägga solcellsparker inom Hjo kommuns 
geografiska gräns: två parker i Fågelås samt en i Högaliden. Hjo en av få kommuner där det produceras 
mer el än det förbrukas. Kommunen har inlett en utredning om hur ett gångfartsområde skulle kunna 
se ut på stråket Hamngatan från Magasinsgatan till torget. Ett arbete med att upprusta allmänna WC 
startas under året: WC i hamnen, i stadsparken samt på söder. Dessa kommer få en betalfunktion i 
samband med upprustningen. WC på torget rustas upp av Wennergrens som är ägare och som 
kommunen hyr av. Parkeringarna i Jakobsparken kommer tas bort och ersättas av nya platser på 
Skolgatan samt förlängd parkeringstid på Sandtorget som ligger i anslutning till parken. Parken kommer 
få nyplanterade träd. Busshållplatsen på Ringvägen kommer också upprustas. 

Frågor uppkom från SPF om att det borde finnas en väjningsskylt vid korsningen Sjögatan/Långgatan då 
Långgatan är huvudled. Man saknar också skarp belysning på torget, vilket ska ha funnits tidigare. 

KPR § 7 

Information: Parkeringsplatser för rörelsehindrade i Hjo kommun 

Ordförande för PRO, Göran Banck efterfrågar parkeringsplatser för rörelsehindrade i direkt anslutning 
till Rödingen. Stefan Swenson, ordf TU, menar att det enligt plan- och bygglag inte finns något sådant 
krav, men att det ska finnas möjlighet till att släppa av och på personer. Stefan Swenson påtalar också 
att det redan finns sådana parkeringsplatser i närheten. PRO vill att frågan utreds vidare av kommunens 
förvaltning samt att parkeringsplatser för rörelsehindrade generellt i kommunen ses över samband 
med detta. Stefan Swenson tar med sig frågan. 

KPR § 8 

Information från föreningarna: 

SPF - Efterlyser att det byggs ett seniorboende, ett mellanting mellan ordinärt och särskild boende. I 
dagsläget finns till exempel Rönnen men där saknas ett socialt utrymme. Skulle ha önskat att 
kommunen i samband med detaljplanen för Löjan (gamla macken) hade förordat seniorboende. 
Charlotte Warling berättar att ett arbete med plan för äldreomsorg kommer påbörjas under året. 
Charlotte har även kontakt och dialog med Erik Eriksson på Wennergrens. Pensionärsrådet kommer 
lyfta frågan om bostadsförsörjning till höstens sammanträde, och då också bjuda in de större 
hyresvärdarna i Hjo. 

PRO - Det finns önskemål om en vävstuga i Hjo. Då behövs en lokal där vävstolarna kan stå. Önskar 
väcka frågan. Berättar vidare om en utredning om att måltidskostnaderna för särskilt boende ligger 
högt i Hjo kommun. Charlotte Warling har tittat på frågan: kan bero på dels att kommunen köper in 
bättre råvaror, dels ingår kringkostnader som transporter med mera vilket för jämförelser svåra med 
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andra kommuner. I övrigt informerar PRO att det bland annat planeras för en äldredag den I oktober. 

KPR § 9 

Information från BRÅ: 

Jarl Graf, rådets representant i BRÅ, berättar att nästa möte går av stapeln i april. Välkomnar inspel 
från övriga deltagare om man har frågor att lyfta till det mötet. 

KPR § 10 

Övriga frågor 

Ordförande Ann-Christine inleder med att tipsa om ett program på SVT som heter "Ta tillbaka 
ratten". Informerar vidare att man börjat titta på en riktlinje för pensionärsrådet. Föregående år 
beslutade kommunstyrelsen om ett nytt reglemente och i det framgår att varje råd ska ta fram egna 
riktlinjer. Bland annat lyfts frågan om hur många politiker som ska sitta med i rådet. I övriga råd sitter 
två politiker med från kommunstyrelsen. I pensionärsrådet sitter fyra ordinarie politiska företrädare 
och fyra ersättare. En annan tanke är att kommunala tjänstemän kallas till möten först vid behov, 
utöver sekreterare som behöver närvara varje tillfälle. Man funderar också på om det finns fler 
föreningar/aktörer som skulle kunna ingå i pensionärsrådet för att bredda rådet. Något som talar mot 
detta är att det på nationell nivå förordas att kommunala pensionärsråd ska bestå av 
pensionärsorganisationer och kommunala representanter. Ann-Christine återkommer i frågan när 
ärendet har kommit längre i beredningen. 

SPF lyfter en fråga om hur man kontrollerar uteblivna Hemtjänstbesök. Charlotte Warling informerar 
om att det finns en bra rutin för detta. 

Utdragsbestyrkande 
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